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[Forste Jìæstformand.] 
Spørgsmålene vil blive optaget på dagsor- 

denen for tingets førstkommende spørgetid. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af forskellige lovbestemmelser for Færø- 
erne om pristalsregulerede sociale ydelser. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
222) findes i tidenden sp. 5614). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov for Færøerne om follcepension. 
(Om førtidig folkepension og støtte til om- 
sorgsarbejde m. v.). 

, (Anden behandling af lovforslaget (nr. 
223) findes i tidenden sp. 5615). ; 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

: Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 132 stemmer. 

Første næstformand (Grete. Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var : 

Første behandling (tl forslag til folketingsbe- 
slutning om ændring af arbejderbeslcyttels6s- 
lovgivningen [af Frandsen m. fl. ] ,/ . 

(Forslaget : til folketingsbeslutning (nr. 
XXXI) findes i tillæg I A., sp; 7631,; fremsæt,- 
telsen i tidenden s p . . 5 0 3 3 ) . . . . . .  : i; 

Forslaget sattes til. forhandling. 

Arbejdsministeren (Erling pinesen):. Jeg 
vil gerne indledningsvis udtrykke min . til- 
fredshed med,, at også SF, kommer med et 
initiativ på dette område, selv om forholdet; 
jo er det, at de :spørgsmål,, som rejses i for- 
slaget, i alt væsentligt, er taget op til, be- 
handling i den arbejdsgruppe om arbejds- 
miljø og arbejdstilsyn, son; regeringen .,nedr 
satte kort efter regeringsskiftet. Jeg er enig 
i, at det drejer "Sig, om vigtige, og alvorlige 
problemer, så alvorlige, at CIQ må behandles 
grundigt, men arbejdet med løsningen af 
dem er altså i  fuld gang. , 

Når dette er sagt, vil jeg gerne føje, nogle 
bemærkninger til de enkelte punkter i .for- 
slaget. 

For det første yil jeg sige, at jeg ,er enig 
med forslagsstillerne i, at en virkelig mærkr 
bar forøgelse af tilsynspersonalet er , ønske- 
lig, og jeg kan oplyse, at jeg allerede, har 
søgt og fået bevillingsmyndighedernes tilr 
slutning til en forøgelse af antallet af niedar- 
bejdere ved arbejdstilsynet. : 

Hvad angåt spørgsmålet om .uanmeldte 
kontrolbesøg, er det oplyst over for mig, at 
man gennem stikprøver har konstat.ei,,et, at 
mellem 85 og 90 pct. af kontrolbesøgene er 
uanmeldte. 

Når forslagsstillerne anser det' for særlig : , 
ønskeligt, at arbejdspladsernes folk får ind- 
pas, i arbejdstilsynet.' kan jeg for det. første 
sige, at det er jeg enig i. Men; jeg vil' også 
henlede opmærksomheden på den ny be- 
kendtgørelse om internt sikkerhedsarbejde 
på virksomhederne. Den' trådte som be- 
kendt i kraft den 1. april i år og blev ti l  ved 
et godt samarbejde mellem'myndighederne 
og arbejdsmarkedets organisationer,! og den 
giver grundlag for de ansattes valg af sik- 
kerhedsrepræsentanter, for deltagelse i ar- 
bejdet 'i sikkerhedsgrupper og arbejdet i 
sikkerhedsudvalg: 


